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PROTOKÓŁ NR VIII/2019 
z VIII zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego 

  odbytej 7 czerwca 2019 roku w sali sesyjnej 
Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2 

  

Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodnicząca Rady Urszula Miara o godzinie 10.00 otworzyła i prowadziła VIII 

zwyczajną Sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego VI kadencji. Poinformowała, że sesja 

została zwołana prawidłowo.  Stwierdziła, że na stan 17 radnych obecnych jest 15, w związku 

z tym Rada jest władna, aby podejmować prawomocne uchwały. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Przewodnicząca Rady powitała Starostę 

Świebodzińskiego Zbigniewa Szumskiego, Wicestarostę Świebodzińskiego Andrzeja 

Chromińskiego, pozostałych członków Zarządu: panią Alicję Hoppen – Anyszko, pana 

Marcina Mintę oraz pana Michała Motowidełko, wszystkich Radnych Powiatu, pana Tomasza 

Olesiaka Przewodniczącego Rady Miejskiej w Świebodzinie i Sekretarza Powiatu, panią 

Dorotę Karbowiak Skarbnika Powiatu Świebodzińskiego, panią Dagmarę Dąbrowską Radcę 

Prawnego, Naczelników Wydziałów Starostwa, pracowników Starostwa, oraz wszystkie 

pozostałe osoby obecne na dzisiejszej sesji. Lista obecności osób zaproszonych stanowi 

załącznik nr 2. 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że uczestnicząc w sesji Rady Powiatu 

wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych i wizerunku w 

myśl art. 6 ust. 1 lit. a oraz art. 9 ust. 2 lit. e rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 

(UE) 2016/679 w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 2016r. – tzw. 

RODO. 

Sesje Rady Powiatu są, zgodnie z wymogami ustawy o samorządzie powiatowym, 

rejestrowane – protokół jest streszczeniem zarejestrowanych obrad. Pliki video z obrad 

udostępniane są na stronie internetowej Powiatu Świebodzińskiego oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Powiatu Świebodzińskiego. 

 

Ad.2  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został przesłany radnym wraz 

zawiadomieniem. (Zawiadomienie stanowi złącznik nr 3 do protokołu). Następnie zapytała, 

czy są inne uwagi do przedstawionego porządku obrad. Starosta Zbigniew Szumski na 

wniosek Zarządu Powiatu obrad projektu uchwały tj.: 

 – w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 99). Dodał, że sprawa dotyczy kompleksu budynków na ul. 

Okrężnej 3 w Świebodzinie, użyczonych dotychczas dla różnych stowarzyszeń. Jedno z 

stowarzyszeń jest skłonne zainwestować w salę gimnastyczną na ponad 200tys złotych a w 

przyszłości kupić całą nieruchomość. Takie rozwiązanie dla zarządu jest satysfakcjonujące, 

stąd prośba o wycofanie.  

Przewodnicząca zapytała, czy są inne uwagi lub propozycje do zmiany przedstawionego 

porządku obrad. Innych wniosków i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady 

Urszula Miara poddała pod głosowanie propozycję wycofania z porządku obrad w/w projektu 

uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 większością głosów (14za, 1przeciw, 

0wstrz) wyraziła zgodę na wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
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wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 99) – załącznik nr 4. 

 

1.Otwarcie VIII sesji Rady Powiatu i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przedstawienie porządku obrad. 

3.Omówienie protokołu z sesji Rady Powiatu w dniu 14.05.2019r.  

4.Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 113).  

5.Interpelacje i zapytania radnych. 

6.Rozpatrzenie raportu o stanie Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk Nr 101): 

a) debata nad raportem o stanie Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok: 

- głosy radnych; 

- głosy mieszkańców; 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Świebodzińskiego wotum 

zaufania (Druk Nr 100). 

7.Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Świebodzińskiego za 2018 rok: 

a) zapoznanie się z: 

- sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk Nr 

75); 

- sprawozdaniem finansowym Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk Nr 90); 

- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk Nr 91); 

- informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Świebodzińskiego na dzień 31 grudnia 

2018 roku (Druk Nr 62); 

b) odczytanie opinii komisji stałych i komisji rewizyjnej Rady Powiatu; 

c) dyskusja; 

d)podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Świebodzińskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok 

(Druk Nr 102). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium: 

a) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej; 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku 

Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 103); 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Świebodzińskiego (Druk 

Nr 104). 

9. Podjęcie uchwał: 

1/w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i położonych na terenie 

Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 97); 

2/w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie I Liceum Ogólnokształcące im. 

Henryka Sienkiewicza w Świebodzinie przy ul. Park Chopina 2 (Druk Nr 107); 

3/zmieniająca Uchwałę Nr XXIX/192/09 Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia 20 marca 

2009r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli (Druk Nr 108); 

4/w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż bezprzetargową nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 98); 

5/zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia dwóch przedstawicieli Rady Powiatu 

Świebodzińskiego do Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 105); 

6/w sprawie zatwierdzenia stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Świebodzińskiego 

z dnia 15.04.2019r. (Druk Nr 106); 

7/w sprawie przekazania skarg z dnia 19.05.2019r. na działalność Rady Powiatu 
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Świebodzińskiego (Druk Nr 109); 

8/ w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

110); 

9/ w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

111); 

10/w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 

2019-2030 (Druk Nr 112). 

10.Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad VIII sesji.  

 

Ad.3  

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że do protokołu sesji Rady Powiatu z 

dnia 14.05.2019r. nie zgłoszono uwag, w związku z tym stwierdziła, że protokół został 

przyjęty. 

 

Ad.4 
Informację z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 113), radni 

otrzymali wraz zawiadomieniem. (Informacja stanowi złącznik nr 5 do protokołu). Starosta 

Zbigniew Szumski wyjaśnił, że dodatkowo, w dniu dzisiejszym odbyły się zarządu, na którym 

odbyło się Nadzwyczajne Zgromadzenie Wspólników spółki pod nazwą „Powiatowy Ośrodek 

Rehabilitacyjno -Wypoczynkowy „Pałac” sp. z o.o. w Przełazach, na którym na członka Rady 

Nadzorczej spółki powołano Panią Emilię Edytę Kacprzak-Kopciowską (w związku ze 

złożoną rezygnacją z funkcji członka Rady Nadzorczej przez Daniela Chromińskiego). Na 

członków Rady Nadzorczej wskazano: Przewodnicząca – Dagmara Anna Dąbrowska, 

Wiceprzewodniczący – Stefan Pańczocha, Sekretarz - Emilia Edyta Kacprzak-Kopciowska. 

Rozpatrzono wniosek stowarzyszenia POMOST dot. użyczenia nieruchomości na ul. 

Okrężnej w Świebodzinie i podjęto decyzje o wycofaniu z porządku obrad projektu uchwały o 

sprzedaży tej nieruchomości. Ustalono stawkę czynszu dzierżawnego dla POWR Pałac w 

Przełazach w kwocie 30.500zł rocznie.  

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są pytania lub uwagi do tej informacji. 

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał, czego dotyczył rachunek zysku i strat zarządu 

Spółki PORW Pałac w Przełazach (jakiego okresu dotyczyła strata) i jaka była kwota zysku i 

strat?  

 

Dagmara Dąbrowska Radca Prawny wyjaśniła, że strata dotyczy jeszcze 2015 roku, była to 

kwota na 100tys. zł. Starta zwierała bardzo duże koszty a niski przychód (nie było 

dofinansowań do turnusów) w 2015r. To nie jest strata wynikająca z ostatnich 2-3 lat tylko z 

2015r. ona jest na bieżąco pokrywana, w 2018r. została w kwocie 40tys. zł. – zmniejszona. Na 

dzień dzisiejszy strata w spółce wynosi ok. 67tys. zł. 

 

Starosta dodał, że zysk w 2018r. kształtuje się na kwotę 5tys. zł i ma być przeznaczony na 

pokrycie straty.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz dodał, że jeśli zysk jest na poziomie 5 tys. zł w 2018r., to nie 

wie, kiedy zostanie ta strata spłacona! 

 

Radca Prawny wyjaśniła, że od tego roku spółka dostała dofinansowanie z Urzędu 

Marszałkowskiego na nowy projekt rehabilitacyjny na 2 lata. Na ten moment obsłużyła 200 
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kuracjuszy. Liczymy, że ten projekt zapewni bardzo dobrą kondycję finansową spółki w tych 

2 latach, a ta strata szybko się zmniejszy i nie będzie taka duża.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz poinformował, że na sesji majowej zostały podjęte dwie 

uchwały: w sprawie likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Świebodzinie 

wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie ul. Park Chopina 2 

(Druk Nr 79) oraz w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Świebodzinie 

przy ul. Park Chopina 2 (Druk Nr 80). Następnie zapytał, czy jest zgodne ogłoszenie 

konkursu na stanowisko dyrektora I LO w Świebodzinie i powołanie składu komisji 

konkursowej na stanowisko dyrektora I LO w Świebodzinie, jeżeli nie została podjęta 

uchwała w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie I Liceum Ogólnokształcące im. 

Henryka Sienkiewicza w Świebodzinie przy ul. Park Chopina 2? 

 

Starosta wyjaśnił, że wszystkie wątpliwości radnego są zgodne z prawem.  

 

Radna Jolanta Starzewska zapytała, czy PORW Pałac w Przełazach zostaje zamknięty i 

zostają ograniczone usługi. Takie informacje dostaję od mieszkańców. Czy jest to prawdziwa 

informacja? 

 

Starosta wyjaśnił, że nic na ten temat nie wie. Są to nieprawdziwe informacje.  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że informację z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym Rada Powiatu Świebodzińskiego uważa się za przyjętą.  

 

Ad.5 
Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że w dniu dzisiejszym nie zgłoszono 

interpelacji. 

 

Ad.6 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że raport o stanie Powiatu 

Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk Nr 101), radni otrzymali do zapoznania się. Raport 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  Punkt obrad składać będzie się z dwóch etapów: 

a) debata nad raportem o stanie Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok: 

- głosy radnych; 

- głosy mieszkańców; 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Świebodzińskiego wotum 

zaufania (Druk Nr 100). 

 

a) debata nad raportem o stanie Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok: 

 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

 

Radny Mieczysław Czepukowicz dodał, że materiał zawarty w raporcie jest obszerny i 

odzwierciedla pracę całego starostwa. Radny po krótce wspomniał o Wydziale Komunikacji i 

Transportu, w szczególności skupił się na opisanych statystykach. Zasugerował, że ze 

względu na duże obłożenie petentów stworzyć dodatkowy etat w tym wydziale. Prośbę 

skierował do sekretarza i zarządu powiatu.  

 

Sekretarz Powiatu Tomasz Olesiak sprostował wypowiedź radnego. Poinformował, że na 

stanowisku ewidencji pojazdów jest zatrudnionych 5 osób + 1 stanowisko do wydawania tych 

dokumentów. Zarząd pracuje nad realizacją zatrudnienia osoby w wydziale.  
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Starosta poinformował, że po raz pierwszy procedujemy sesje absolutoryjną w ten sposób. Po 

raz pierwszy pojawia się raport o stanie Powiatu Świebodzińskiego, wiec cenne są uwagi 

Państwa, ponieważ rzutuje to na procedowanie tego raportu w danej formule w kolejnych 

latach. Może jest potrzeba raz w roku zrobić taką retrospekcje stanu danej jednostki 

samorządowej, bo rzeczywiście skupianie się tylko na sprawozdaniu z przebiegu budżetu, to 

jest za mało. Starosta dodał, że struktura naszego powiatu jest w sposób racjonalnie 

poukładana, wynika to z tego, że poprzednie rządy nie bały się podejmowania trudnych i 

odważnych decyzji. Uważam, że na dziś jesteśmy w dobrej sytuacji, jeśli chodzi o nasz 

szpital. W 2007r, rada powiatu podejmowała dalekosiężne decyzje idące w kierunku 

prywatyzacji. Jesteśmy na podium wśród 12 szpitali funkcjonującym w tz. holdingu. 

Docierają do mnie różne sygnały, że coś nie działa, ale można to, zawsze poprawić. Mamy 

uporządkowaną kwestię domów dziecka. Udało nam się też znaleźć środki na podwyżki dla 

wychowawców w domach dziecka. Długo trwały negocjacje i zakończył się sukcesem. W 

DPS Glińsk narasta duży problem płacowy, duża jest struktura ok. 100 kadra. Zarząd na tym 

problemem będzie w drugim półroczu debatował. Szkoły pochłaniają nas 20mln. jest to 1/3 

budżetu.  Działania związane z CUW zmierzają do tego, aby tą strukturę objąć pod względem 

finansowym i lepiej nią zarządzać. Zarząd będzie szedł w kierunku podniesienia kształcenia 

zawodowego i ogólnokształcącego. Jeśli chodzi o kwestie infrastrukturalne, spore działania 

trwają w PZS w Świebodzinie. Trwają też rozmowy czy będziemy realizować przygotowany 

projekt związany z innowacyjnym zarządzaniem energią, czy nie! W przeciągu miesiąca 

mamy dostać wiadomość. Struktury związane z wydziałem komunikacji są nie do ogarnięcia. 

Zlecony jest projekt na dostosowanie części obiektu SSM do potrzeb komunikacji. Mamy 

nadzieje, że stanie się to, do końca roku. Tam też jest potencja pod geodezję, jak również na 

przestrzeni tej kadencji jest zamiar całe struktury starostwa przenieść do SSM w 

Świebodzinie. Mamy dwie spółki, ratownictwo medyczne, gdzie jesteśmy głównym 

udziałowcem. Jeśli chodzi o inwestycje drogowe, to ile by nie było środków, to zawsze będzie 

mało. W kwestii natomiast zarzadzania drogami, to pojawia się temat parkingów rotacyjnych, 

transportu lokalnego. Dostaniemy ok. 3,5 mln na modernizacje baz danych geodezyjnych.   

 

Radny Tomasz Możejko zapytał, kogo powiat powołał na 2 członków rady nadzorczej w 

spółce Ratownictwo Medyczne zawiązane przez GNS S.A.?  

 

Starosta poinformował, że Powiat Świebodziński wskazał przedstawiciela panią Dagmarę 

Dąbrowska, która będzie zastąpiona w radzie nadzorczej w PORW Pałac w Przełazach – tam 

też nastąpią zmiany oraz druga osoba będzie reprezentować Powiat Wąbrzeźno.  

 

Radna Jolanta Starzewska zapytała, czy w raporcie jest sprawozdanie Powiatowego 

Rzecznika Konsumentów? 

 

Starosta poinformował, że raz w roku jest przedstawiane sprawozdanie, dla mnie, jako 

starosty, kiedyś było przedstawiane sprawozdanie dla rady powiatu. Na 29 str. w raporcie jest 

krótka informacja.  

 

Radna Jolanta Starzewska zasugerowała, aby konkurs pn.: Uratuj życie, który zniknął z 

naszego powiatu, zlecić organizacjom pozarządowym. Był cennym doświadczeniem dla 

młodzieży szkół ponadgimnazjalnych, w kwestii ratownictwa przedmedycznego. Konkurs 

bardzo ciekawy, potrzebny i cenny w treści i wiedzę.  

 

Starosta dodał, że też bardzo ubolewa nad tym, iż tak, to jest. Stanowisko ds. zarządzania 

kryzysowego nie jest od tego, aby prowadzić, jak w poprzednich latach takie konkursy.  My 
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nie, co inaczej układamy sprawy związane z zarządzaniem kryzysowym. Ustawa o 

zarządzaniu kryzysowym jasno mówi, kto, za co, ma odpowiadać. My wcześniej bardzo 

byliśmy wyrywni, jak coś się działa na terenie jednej lub drugiej gminy. Powiatowe 

zarządzanie kryzysowe wkracza wtedy, kiedy dane zjawisko przekracza swoim zasięgiem 

teren jednej gminy. W niedługim czasie do tego konkursu na pewno wrócimy, bo był on takim 

sztandarowym dziełem powiatowym, który swoją działalność miał przy LO w Świebodzinie.  

 

Po wyczerpaniu podpunktu a) Przewodnicząca Rady przeszła do podpunktu b). 

 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Świebodzińskiego wotum 

zaufania (Druk Nr 100). 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poinformowała, że Radni otrzymali projekt 

uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Świebodzińskiego wotum zaufania (Druk 

Nr 100) wraz z materiałami na sesję. (Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu).   

 

Sekretarz Powiatu Tomasz Olesiak poprosił radnych o uwzględnienie ostatniej zmiany w 

podstawie prawnej uchwał dotyczących finansów, ponieważ w momencie przygotowywania 

wprowadzono zmianę – ustawa z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych (t. j. Dz. U. 

z 2019r., poz. 869). 

 

Następnie Przewodnicząca Rady zapytała, są pytania do projektu uchwały. Pytań i uwag nie 

zgłoszono, wobec tego odczytała treść projektu uchwały, następnie stwierdziła kworum (15 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

 Głosowało 15 radnych, 14za, 0przeciw, 1wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów podjęła Uchwałę Nr VIII/69/2019 w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu Świebodzińskiego wotum zaufania. Uchwała stanowi 

załącznik nr 8, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 9. 

 

Opinie komisji do w/w projektu uchwał stanowią załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Starosta podziękował radnym za udzielone wotum zaufania oraz Sekretarzowi Powiatu 

Tomaszowi Olesiakowi za przygotowanie raportu i koordynację prac.  

 

Ad.7 

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego 

za 2018 rok: 

a) zapoznanie się z: 

- sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk Nr 75); 

- sprawozdaniem finansowym Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk Nr 90); 

- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk Nr 91); 

- informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Świebodzińskiego na dzień 31 grudnia 

2018 roku (Druk Nr 62); 

b) odczytanie opinii komisji stałych i komisji rewizyjnej Rady Powiatu; 

c) dyskusja; 

d)podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Świebodzińskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok (Druk 

Nr 102). 
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a) 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu 

Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk Nr 75) zostało przesłane Radnym oraz 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Zielonej Górze w stosownym terminie i było ono 

przedmiotem obrad poszczególnych komisji stałych Powiatu Świebodzińskiego. 

(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu) Dodała, że dyskusja przewidziana jest 

w ppkt. c. Pytań i uwag nie zgłoszono do tego sprawozdania, wobec tego Przewodnicząca 

Rady stwierdziła, że Rada Powiatu Świebodzińskiego zapoznała się ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk Nr 75).  

 

Przewodnicząca Rady przeszła do następnego podpunktu tj. zapoznania się ze sprawozdaniem 

finansowym Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk Nr 90). (Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu) Dodała, że sprawozdanie to było również przedmiotem obrad 

poszczególnych komisji stałych Powiatu Świebodzińskiego. Zapytała, czy do tego 

sprawozdania są jeszcze jakieś dodatkowe pytania.  Pytań nie było, w związku z tym 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Powiatu Świebodzińskiego zapoznała się ze 

sprawozdaniem finansowym Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk Nr 90) i przeszła 

do kolejnego podpunktu tj. zapoznanie się opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poprosiła Skarbnika Powiatu o przedstawienie tej 

opinii.  

Skarbnik Powiatu Dorota Karbowiak odczytała uchwałę Nr 222/2019 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 17.04.2019r. o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk 91) zgodnie z załącznikiem 

nr 13 do protokołu. Opinia jest pozytywna. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara podziękowała Pani Skarbnik za odczytanie opinii i 

stwierdziła, że Rada Powiatu Świebodzińskiego zapoznała się z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 17.04.2019r. o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu Świebodzińskiego za 2018 rok (Druk 91) a następnie przeszła do kolejnego 

podpunktu tj. zapoznania się z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu 

Świebodzińskiego na dzień 31 grudnia 2018 roku (Druk Nr 62). (Informacja stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu) Wyjaśniła, że Zarząd Powiatu złożył tą informację do 

zapoznania się w ustawowym terminie i była ona przedmiotem obrad Komisji stałych. Nie 

zgłoszono żadnych pytań do przedstawionej informacji.  

Wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Powiatu Świebodzińskiego zapoznała 

się z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Świebodzińskiego na dzień 31 grudnia 

2018 roku (Druk Nr 62). 

 

Po wyczerpaniu podpunktu a) Przewodniczący Rady przeszła do podpunktu b). 

 

 

b) odczytanie opinii komisji stałych Rady Powiatu; 

Przewodnicząca Rady poprosiła poszczególnych Przewodniczących Komisji stałych o 

odczytanie opinii. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Kultury i Sportu Jolanta Starzewska 

odczytała pozytywną opinię Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

Świebodzińskiego z dnia 30.05.2019r. zgodnie z załącznikiem nr 15. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Regionalnego Krzysztof Warcholik odczytał 

pozytywną opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Regionalnego Rady Powiatu 

Świebodzińskiego z dnia 30.05.2019r. zgodnie z załącznikiem nr 16. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Alojzy Jokiel odczytał pozytywną opinię Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia  9.05.2019r. zgodnie z załącznikiem nr 

17. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara podziękowała za przedstawienie opinii i przeszła do 

kolejnego podpunktu obrad. 

  

c) dyskusja; 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara otworzyła dyskusję. 

  

Radna Jolanta Starzewska zawnioskowała o przedstawienie na Zarządzie Związku Powiatów 

Polskich problemu ściągalności należności z tytułu pobytu dzieci w placówkach opiekuńczo – 

wychowawczych niepłaconych przez rodziców biologicznych i wypracowania rozwiązań 

legistlacyjnych mających na celu systemowe uregulowanie tych należności dla organu 

prowadzącego. Jest to ogromna kwota należności, jaką powiat powinien odzyskać. Taki 

wniosek był złożony już przez komisję edukacji. 

 

Starosta odpowiedział, że jak najbardziej wniosek jest zasadny. Kwota 10.660.000zł można 

szybko umorzyć, ale nie tędy droga. Problem jest nie tylko finansowy, ale podejście do 

obowiązku tych rodziców, dzieci. Przyjmuje ten wniosek do realizacji.  

 

Radny Krzysztof Warcholik sprostował wypowiedź radnej Starzewskiej, iż taki wniosek był 

złożony przez komisję budżetu, a nie komisję edukacji, który podpisałem osobiście i złożyłem 

do zarządu.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz podsumował budżet 2018 pod względem inwestycyjnym. 

Nie był to rok wielkich inwestycji. Nie udało nam się skończyć III etapu przebudowy ul. 

Sulechowskiej – Kolejowej w Świebodzinie.  Udało się wyremontować odcinek drogi Ługów 

– Lubrza oraz drogę powiatową w Żelechowie, gdzie była wcześniej położna nowa 

kanalizacja. Ukłon w stronę Starosty. W Łagowie warunki bezpieczeństwa poprawiły się za 

sprawą położenia chodnika w Łagowie przy Promyku. Został położony chodnik w Błoniach, 

ponieważ bezpieczeństwie dzieci, było ważniejsze niż remont drogi. Radny zawnioskował, 

aby w tej kadencji pochylić się nad remontami przepustów mostowych w naszym powiecie 

(jeden przepust mostowy w roku). Nie ukrywam, że był to rok nieobfity, ale zostało coś 

zrobione. Panie Starosto, dziękuję.  

 

Radny Mirosław Algierski odniósł się do położonego chodnika na ul. Kolejowej w 

Świebodzinie, pomiędzy starą gazownią a wiaduktem. Chodnik był w sanie fatalnym i trzeba 

powiedzieć, że jest dobrze zrobiony/naprawiony przez brygadę drogowo – remontową 

wydziały drogowego starostwa. Trzeba sobie zadać pytanie, kiedy zrobimy dalszą część 

chodnika do krzyżówki.  Dobrze, że Wicestarosta Czepukowicz zdecydował się to zrobić ze 

swoim zespołem i chwała za to!  Małymi środkami, ale jest zrobione dobrze. Dobrze, że 

mamy taki zespół w powiecie, co prawda, mają długi rozruch (małe zdyscyplinowanie), ale 

trzeba chwalić, bo daje dobry efekt. W imieniu mieszkańców i swoim, dziękuję! 
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Starosta Zbigniew Szumski poinformował, że został złożony wniosek z Funduszu Dróg 

Samorządowy na III etap ul. Sulechowskiej – Kolejowej w Świebodzinie, który zostanie 

wpisany do WPF na rok 2020. Starosta dodał, że nie było dużego wyzwania w inwestycjach 

drogowych.  Największym wyzwaniem było to, co, działo się w oświacie. Oświata pochłonęła 

duże środki i poważne decyzje zarządu w roku 2018. 

 

Więcej chętnych do zabrania głosu w dyskusji nie było, wobec tego Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2018 i przeszła do 

kolejnego podpunktu. 

 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Świebodzińskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok 

(Druk Nr 102). 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poinformowała, że Radni otrzymali projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Świebodzińskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok (Druk Nr 102) z 

materiałami na sesję. (Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu).  

Następnie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są pytania do projektu uchwały.  

Sekretarz Powiatu Tomasz Olesiak poprosił radnych o uwzględnienie ostatniej zmiany w 

podstawie prawnej w/w uchwały, w której zostanie zmieniony publikator – ustawa z dnia 27 

sierpnia 2009r. o finansach publicznych (t. j. Dz. U. z 2019r., poz. 869). Aby nie powtarzać 

się wskazał, że taka sama zmiana będzie tyczyć się następnych uchwał dotyczących finansów. 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego odczytała treść projektu uchwały, a następnie 

stwierdziła kworum (15 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

 Głosowało 15 radnych, 15za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/70/2019 w sprawie rozpatrzenia i 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Świebodzińskiego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 19, a 

imienny wykaz głosowania załącznik nr 20. 

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium: 

a) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej; 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Alojzego Jokiel 

o przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Alojzy Jokiel przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej z 

dnia 9.05.2019r. w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Świebodzińskiego 

zgodnie z załącznikiem 21 do protokołu. Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu. 

 

Przewodnicząca Rady podziękowała Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej za złożenie 

wniosku i przeszła do kolejnego punktu.  

 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku 

Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 103); 
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Skarbnik Powiatu odczytała uchwałę Nr 307/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 13.05.2018r. w sprawie wydania opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Świebodzińskiego, dotyczącym udzielenia absolutorium 

Zarządowi zgodnie z załącznikiem nr 22. Opinia jest pozytywna. Następnie Przewodnicząca 

Rady przeszła do kolejnego podpunktu obrad. 

 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Świebodzińskiego 

(Druk Nr 104). 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że Radni otrzymali projekt uchwały w 

sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 104) wraz z 

materiałami na sesję. (Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu). Był on również 

przedmiotem obrad poszczególnych Komisji stałych, które wyraziły pozytywne opinie.  

Zapytała, czy są pytania i uwagi do projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono, zatem 

Przewodnicząca Rady odczytała treść projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu, a następnie stwierdziła kworum (15 radnych) i zarządziła głosowanie nad 

przyjęciem projektu uchwały. 

 

 Głosowało 15 radnych, 14za, 0przeciw, 1wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów podjęła Uchwałę Nr VIII/71/2019 w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 24, a 

imienny wykaz głosowania załącznik nr 25. 

 

Przewodnicząca Rady złożyła gratulacje Staroście, Zarządowi Powiatu oraz Pani Skarbnik 

Dorocie Karbowiak z tytułu uzyskania absolutorium za rok 2018 rok.  

 

Starosta Zbigniew Szumski złożył gratulacje Zarządowi Powiatu, wszystkim Radnym oraz 

Pani Skarbnik Dorocie Karbowiak za cierpliwość, wsparcie i współpracę w roku 2018.   

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę do godziny 10:55. 

 

Po przerwie o godz. 10.55 Przewodnicząca Rady wznowiła obrady i stwierdziła, że na stan 17 

radnych na sali obecnych jest 14 radnych, wobec tego Rada jest władna, aby podejmować 

prawomocne uchwały. Następnie przeszła do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.9 

Podjęcie uchwał: 

1/projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i położonych na terenie 

Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 97), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję 

i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Pytań i uwag j nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (14 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 14 radnych, 14za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/72/2019 w sprawie udzielenia 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
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wpisanych do rejestru zabytków i położonych na terenie Powiatu Świebodzińskiego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 27, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 28. 

 

2/projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie I Liceum 

Ogólnokształcące im. Henryka Sienkiewicza w Świebodzinie przy ul. Park Chopina 2 (Druk 

Nr 107), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 29 do 

protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Radny Mirosław Algierski zapytał w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie I 

Liceum Ogólnokształcące im. Henryka Sienkiewicza w Świebodzinie. Czy my mamy inne 

licea ogólnokształcące w Świebodzinie? Dlaczego jest nazwa I Liceum Ogólnokształcące a 

nie liceum ogólnokształcące? Proszę o wyjaśnienie.  

 

Radca Prawny zabrała głos w sprawie procedowanej uchwały, wyjaśniając sens uchwały.  

 

Naczelnik Karkocki wyjaśnił, że procedura nazwy szkoły musiałaby zawierać inne zapisy w 

uchwale. Wymagałoby to wszystkich zmian uchwał, które dotychczas były podjęte przez 

radę. Międzyczasie było rozważane przez zarząd utworzenie liceum sportowego, dlatego nie 

podjęto decyzji ze zmianą tej nazwy I LO.  

 

Radny Szymon Pyrcz wyjaśnił, że 14 lat temu zostało utworzone I Liceum Ogólnokształcące 

w Świebodzinie. W tamtym czasie było 32 oddziały, w związku z tym, 2 oddziały 

umieszczone zostały w PZSTiZ w Świebodzinie – II Liceum Ogólnokształcące w 

Świebodzinie. Od ponad 8 lat nie ma już tych oddziałów w PZS a nazwa pozostała. 

Wnioskuję po raz kolejny o zmianę na Liceum Ogólnokształcące im. Henryka Sienkiewicza 

w Świebodzinie, które od 1957 roku było nadane.  

 

Sekretarz Powiatu Tomasz Olesiak zabrał głos w sprawie procedowanej uchwały. Wyjaśnił, że 

w strukturze organizacyjnej jednostki oświatowej funkcjonował ZSO, który miał swój 

REGON i NIP i swojego dyrektora.  W skład tego zespołu wchodziło I Liceum 

Ogólnokształcące w Świebodzinie i Liceum dla Dorosłych – dwie oddzielne szkoły. Ponieważ 

zlikwidowaliśmy Liceum dla Dorosłych, zaistniała taka konieczność rozwiązania zespołu, bo 

została tylko jedna szkoła – I Liceum Ogólnokształcące w Świebodzinie. Byliśmy zmuszeni 

ogłosić konkurs na dyrektora liceum i dzisiejsza uchwałą nadać status finansowo – prawny 

dla nowej jednostki budżetowej. My nie tworzymy szkoły, tylko tworzymy jednostkę 

budżetową z nowym REGON-em i NIP-em oraz nowym dyrektorem. I Liceum 

Ogólnokształcące w Świebodzinie istnieje, my tylko porządkujemy uchwałą sytuację 

kadrowo finansową.  

 

Więcej pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła 

kworum (15 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały.  

 

Głosowało 15 radnych, 14za, 0przeciw, 1wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów podjęła Uchwałę Nr VIII/73/2019 w sprawie 

utworzenia jednostki budżetowej o nazwie I Liceum Ogólnokształcące im. Henryka 

Sienkiewicza w Świebodzinie przy ul. Park Chopina 2. Uchwała stanowi załącznik nr 30, a 

imienny wykaz głosowania załącznik nr 31. 
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3/ projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIX/192/09 Rady Powiatu Świebodzińskiego 

z dnia 20 marca 2009r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli (Druk Nr 108), 

który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 

(15 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 15 radnych, 14za, 0przeciw, 1wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów podjęła Uchwałę Nr VIII/74/2019 zmieniającą 

Uchwałę Nr XXIX/192/09 Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia 20 marca 2009r. w 

sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli.  Uchwała stanowi załącznik nr 33, a 

imienny wykaz głosowania załącznik nr 34.  

 

4/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż bezprzetargową nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 98), który radni otrzymali wraz z 

materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (15 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 15 radnych, 15za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/75/2019 w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż bezprzetargową nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 36, a imienny wykaz głosowania załącznik 

nr 37. 

 

5/projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wyznaczenia dwóch przedstawicieli Rady 

Powiatu Świebodzińskiego do Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 105), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i 

stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula poinformowała, że zgłoszono kandydaturę w osobie radnego 

Macieja Sieńkowskiego. Załącznik nr 39 stanowi pisemną zgodę radnego Macieja 

Sieńkowskiego. 

 

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 

(15 radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 15 radnych, 15za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/76/2019 zmieniającą uchwałę w 

sprawie wyznaczenia dwóch przedstawicieli Rady Powiatu Świebodzińskiego do Powiatowej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi 

załącznik nr 40, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 41. 
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6/projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Świebodzińskiego z dnia 15.04.2019r. (Druk Nr 106), który radni otrzymali wraz z 

materiałami na sesję i stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (15 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 15 radnych, 15za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/77/2019 w sprawie zatwierdzenia 

stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia 15.04.2019r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 43, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 44. 

 

7/projekt uchwały w sprawie przekazania skarg z dnia 19.05.2019r. na działalność Rady 

Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 109), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję 

i stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (15 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 15 radnych, 15za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/78/2019 w sprawie przekazania 

skarg z dnia 19.05.2019r. na działalność Rady Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi 

załącznik nr 46, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 47. 

 

8/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 110), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i 

stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Dorota Karbowiak omówiła autopoprawkę Zarządu Powiatu z dnia 

7.06.2019r. do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu 

Świebodzińskiego, zgodnie z załącznikiem nr 49 do protokołu. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (15 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem propozycji przyjęcia autopoprawki Zarządu 

Powiatu z dnia 7.06.2019r.  

 

Głosowało 15 radnych, 15za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie przyjęła autopoprawkę Zarządu Powiatu z dnia 7.06.2019r. 

do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu 

Świebodzińskiego. Imienny wykaz głosowania załącznik nr 50. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (15 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały z uwzględnieniem 

autopoprawki.  
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Głosowało 15 radnych, 15za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/79/2019 w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 

51, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 52. 

 

9/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 111), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję i stanowi 

załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał o przesunięcia środków na CUW, w związku z 

utworzeniem nowej jednostki budżetowej Centrum Usług Wspólnych od dnia 1 lipca 2019 

roku konieczne jest zapewnienie planu finansowego w tej jednostce na pokrycie kosztów 

zatrudnienia pracowników, którzy będą tam przeniesieni. Zmiany te uwzględniają tylko 

wynagrodzenia za 6 miesięcy roku 2019, składki ZUS-u i Funduszu Pracy oraz odpis 

socjalny, dla (wstępnie oszacowanych) 14,51 etatów – radny zapytał ile jest to osób? 

 

Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że nie jest w tej chwili przygotowana na udzielenie 

odpowiedź.   

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał, czy jeśli mają niecały etat, czy zostaną zwolnieni? 

 

Starosta odpowiedział, że zgodnie z art. 23' kodeksu pracy, każdy z pracowników na prawo 

przejść do nowej jednostki. To są tylko i wyłącznie ich indywidulane decyzje, tych 

pracowników, czy chcą przejść, czy nie chcą! Wyłoniony dyrektor przeprowadza z każdym z 

pracowników indywidulane rozmowy i na dzisiaj nie ma ostatecznych informacji, kto 

przechodzi, a kto nie!  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz zapytał, dlaczego, kiedy pytam Panią Skarbnik zawsze 

uzyskuję wymijające odpowiedzi? Czy naprawdę jest tak trudne moje pytanie, aby 

odpowiedzieć, ile osób wchodzi na 14,51 etatu? 

 

Przewodnicząca Rady podczas emocjonalnej dyskusji odebrała głos radnemu 

Czepukowiczowi i Staroście. Następnie stwierdziła kworum (15 radnych) i zarządziła 

głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 15 radnych, 12za, 2przeciw, 1wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego większością głosów podjęła Uchwałę Nr VIII/80/2019 w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2019 Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 

54, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 55. 

 

10/projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2019-2030 (Druk Nr 112), który radni otrzymali wraz z materiałami 

na sesję i stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (15 

radnych) i zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Głosowało 15 radnych, 15za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/81/2019 w sprawie zmiany 
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wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2019-2030. Uchwała 

stanowi załącznik nr 57, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 58. 

 

Opinie komisji do w/w projektów uchwał stanowią załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Ad.10 

Przewodnicząca Urszula Miara zapytała, kto w sprawach różnych chciałby zabrać głos.  

 

Radna Jolanta Starzewska zaapelowała do Starosty, aby przy następnych konkursach na 

dyrektorów jednostek oświatowych zgłaszać członków komisji edukacji do udziału w pracy 

komisji konkursowej na w/w stanowiska. Radna skierowała prośbę w stronę zarządu powiatu 

i Starosty, aby wziąć pod uwagę i od czasu do czasu podzielić się informacjami dotyczącymi 

działalności rady.  

 

Radny Szymon Pyrcz poinformował, że na dzień dzisiejszy wpłynęło 253 podania do 

pierwszych klas I LO w Świebodzinie. Zapytał się czy organ prowadzący jest przygotowany 

finansowo do przyjęcia tylu uczniów w jednostkach oświatowych prowadzonych przez radę? 

Radny zwrócił się do Starosty z prośbą, aby wszyscy naczelnicy wydziałów uczestniczyli w 

obradach sesji rady powiatu.   

 

Starosta Zbigniew Szumski poinformował, że środki na oświatę zabezpieczyć będzie musiał 

powiat ze swoich funduszy, a w przyszłym roku dopiero pojawią się pieniądze rządowe. 

Pracownicy merytoryczni, których rozpatrywane są tematy, są zobowiązani służyć pomocą i 

być obecni na sesji rady powiatu.  

 

Sekretarz Powiatu Tomasz Olesiak sprostował wypowiedz radnego Pyrcza. Poinformował, że 

składanie podań o przyjęcie do szkół średnich trwa zgodnie z wytycznymi Kuratora Oświaty 

do 17.06.2019r., natomiast projekt uchwały w sprawie przekazania skarg z dnia 19.05.2019r. 

na działalność Rady Powiatu Świebodzińskiego, który dziś państwo procedowali i uchwalili, 

skarżący został powiadomiony o dzisiejszej sesji, listem poleconym, do dnia dzisiejszego 

zwrotki nie otrzymaliśmy.  

 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że udało się przeliczyć etaty na osoby, o które wcześniej 

wnioskował radny Czepukowicz. 14,51 etatów, które są skalkulowane na podstawie 

informacji z jednostek, które będą objęte centralizacją w CUW przypada 20 osób. 10 osób jest 

na pełnych etatach, a pozostałe są na częściach etatu.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz podziękował pani Skarbnik, za uzyskaną odpowiedź. 

Następnie zapytał o sprawy drogowe: 

1. Kiedy zostaną rozpoczęte prace dot. malowania oznakowania poziomego? 

2. Kiedy zostanie rozpoczęte koszenie traw w pasie drogowym i ile razy? 

3. Co dalej z profilowaniem dróg i kiedy zostanie to rozpoczęte? 

4. Remont cząstkowy dróg? 

Dlaczego pytam o te rzeczy, ponieważ mam obawy? Mamy na te zadania przeznaczone 

odpowiednie kwoty i w tamtym roku firmy, które stanęły do przetargu miały o wiele wyższe 

kwoty usługi. Czy będziemy te zadania robić po wakacjach? 

5. Inwestycja dot. mostu Szczaniec – Dąbrówka Wlkp. – mostek w Boleniu – co dalej w 

tym temacie? 

6. Co dalej w temacie kanalizacji deszczowej na ul. Sobieskiego oraz ul. Łużyckiej w 

Świebodzinie? 
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Wicestarosta Andrzej Chromiński poinformował radnego, iż na zadane pytania odpowie na 

piśmie.  

 

Starosta odpowiadając radnemu Czepukowiczowi wyjaśnił, że w pierwszej kolejności będzie 

przeprowadzony remont cząstkowy dróg – remonterami, na taką technologie dzisiaj nas stać. 

Przetarg jest rozstrzygnięty i do końca czerwca powinno być to zrobione. Zawsze po 

remonterach jest malowanie poziome. Koszenie traw w pasie drogowym jest robione przez 

nasze brygady, przetarg jest rozstrzygnięty i trwa podpisane ostatecznej umowy.  

 

Radny Marcin Minta zawnioskował do sekretarza powiatu o to, aby za pomocą mediów 

społecznościowych poinformować o utrudnieniach z przejazdami kolejowymi w Dąbrówce 

Wlkp. i Rogozińcu.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu zgłosiła kilka spraw: 

- poinformowała, że w sobotę 1 czerwca miał miejsce „Pikniku dla zdrowia” organizowany 

przez Starostę Świebodzińskiego, 

- ustosunkowując się do wniosku komisji rewizyjnej o zwołanie wspólnego posiedzenia, 

proponowany termin wyznaczony jest na 30.08.2019r. godz. 10.00. 

 

Ad.11 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodnicząca Rady o godz. 12.00 zamknęła VIII 

zwyczajną sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego VI kadencji.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:       Przewodniczący Rady 

Inspektor Anna Kowalik                                                         (-)   Urszula Miara 

  

 

 

  


